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تعزیه داران نچسب!
 ایمانی: »هم می کُشند و هم تعزیه می دارند«. حکایت مدیرانی است که با 
ســوء مدیریت شان، به امید و اعتماد مردم آسیب زده اند، اما حالا از شورای 
نگهبان طلبکاری می کنند که چرا صلاحیت فلان نامزد تایید نشده، یا برای 

احتمال کاهش مشارکت در انتخابات تعزیه می گیرند.«
براندازهای نگران انتخابات!

 کاربری نوشــت: »این براندازایی که کلیت نظامو قبول ندارن ولی راجع به 
انتخابات حرف میزنن آدمو یاد اون بچهه می ندازن که سر سفره قهر کرده بود 
وقتی مادرش براش غذا کشید گفت: من که نمی خورم ولی اینو برای هرکی 

کشیدی برنجش کمه.«
کابل زیبا است

 حامد عســکری با انتشــار این تصویر نوشــت: »اینجا کابلــه کابل زیبا. 
زیارت ســخی جان، من زیر اون گنبدآبی ها امین الله خوندم و با پیرمردهای 
چله نشینش گپ زدم و چای سبز نوشیدم و قصه شنیدم و یکی دوساعت هم 

خوابیدم. خدا قسمتتون کنه.«
برنامه مرتبط با نیروهای مسلح را ارائه بدید

 حسین دلیریان: »کاندیداهای ریاســت جمهوری باید درباره برخی موارد 
اصلی مرتبط با نیروهای مســلح که ذیل وزارت دفاع پیگیری می شــود هم 
برنامه داشته باشند. مثل ارتقاء توان هوایی، برنامه توسعه توان سایبری، برنامه 
بهبود تجهیزات و تســلیحات انفرادی و...؛ متاسفانه هنوز هیچ کاندیدایی در 

این باره ورود نداشته است!«
تشخیص کارشناسی یا اعمال سلیقه؟

 محمد صدارت: »اعضای شــورای نگهبان وظیفه شــون افزایش مشارکت 
یا چیدن لیســت نیستا، وظیفه شون تشــخیص صلاحیت بر اساس اسناد و 
مدارکه و الان هم بر اســاس اون اطلاعات و اســنادی که بهشون رسیده به 
این تشخیص رسیدن، به تشــخیص کارشناسی که نمیشه بر اساس سلیقه 

ایراد گرفت.«
مهندسی انتخابات

 امیرحسین: »مصداق بارز مهندسی انتخابات، اینه که از شورا انتظار داشته 
باشــیم کســانی رو که طبق قانون، صلاحیت اداره کشور رو ندارن به خاطر 

خوشایند جناح های سیاسی یا افزایش مشارکت تایید صلاحیت کنه!«
عزیزان انقلابی

 کاربری نوشــت:»عزیزان انقلابی!آنچه برای ما مهم اســت عهدیست که 
با رهبرمان، با شــهیدانمان و با حاج قاسم بســته ایم که پشتیبان جمهوری 
اسلامی باشیم نه اشخاص و کاندیدای مورد علاقه مان! امروز روز وفای به عهد 

و عبور از علایق، منیت ها و خودخواهی هاست! بسم الله!«
وزارت نیرو بگو چرا؟

 سید یاسر جبرائیلی: »آقای خوش گفتار نایب رئیس هیئت مدیره سندیکای 
تولیدکنندگان برق می گویند برخلاف تکالیف برنامه ششم توسعه، وزارت نیرو 
طی چهار ســال اخیر نه خود برای تولید برق سرمایه گذاری کرده و نه اجازه 

سرمایه گذاری داده است. سؤال: چرا؟!«

با پرسه ای در فضای مجازی با موضوعات مختلفی روبه رو می شویم 
که مورد توجه کاربران قرار گرفته است. انتشار این مطالب 

به معنی تایید همه آنها از سوی کیهان نیست.

بر اساس تصمیم ستاد ملی کرونا

تردد بین استانی از۱۱ تا ۱۷ خرداد ممنوع شد

پیرو گزارش سازمان بازرسی و دستور رئیس قوه قضائیه 
در سفر به استان گیلان درخصوص کارخانه الکتریک ایران – 
رشت، با تکمیل پرونده و اقدامات قضایی توسط دادگستری 
اســتان گیلان، سهام این شــرکت به صندوق بازنشستگی 

کشوری بازگشت.
به گزارش خبرگزاری میزان، در پی گزارش مســتند و مبســوط 
بازرسی کل استان گیلان درخصوص واگذاری ناموفق شرکت الکتریک 
ایران-رشت و تعطیلی و توقف تولید و اشتغال در این کارخانه بزرگ و 
دستور مؤکد رئیس قوه قضائیه و پیگیری و نظارت مستمر مسئولان 
قضایی گیلان، اخیراً ســهام این شــرکت و اراضی و املاک کارخانه 
بالغ بر هشــت و نیم هکتار در داخل شهر رشت به ارزش بالغ بر هزار 

میلیارد تومان اقاله و این اموال به بیت المال بازگردانده شده است.
شرکت الکتریک ایران-رشــت به عنوان یکی از تولیدکننده های 
اصلی محصولات الکتریکی و دارای دو هزار نفر کارگر، ســال ۸۲ به 
بخش خصوصی واگذار شــده بود، ولی خریداران به رغم توافق اولیه 

واحد تولیدی را تعطیل کرده و به فروش گذاشته بودند.
طی ســفری که رئیس قوه قضائیه بهمن ســال گذشته به استان 
گیلان داشــت، پس از بازدید از کارخانه رشــت الکتریک دســتور 
رســیدگی فوری به وضعیت این کارخانه را صادر کرد که نهایتا این 

واگذاری با توافق طرفین فسخ شد.

پیرو دستور رئیس قوه قضائیه و اقدامات دادگستری گیلان

سهام کارخانه »رشت الکتریک«
 به صندوق بازنشستگی کشوری بازگردانده شد

در جلسه رؤسای کمیته های تخصصی ستاد 
ملی مقابله با کرونا مقرر شد تردد بین استانی از 
ساعت ۱۲ سه شنبه ۱۱ خرداد تا ساعت ۱۲ ظهر 

دوشنبه ۱۷ خرداد ممنوع شود.
جلسه رؤسای کمیته های تخصصی ستاد ملی مقابله 
با کرونا بعداز ظهر چهارشــنبه در حضور رئیس جمهور 
برگزار شــد و در این جلســه کمیته های بهداشــت و 

درمان، امنیتی، اجتماعی و قرارگاه عملیاتی ستاد ملی 
و همچنین کمیته اطلاع رسانی و تبلیغات گزارش خود 
را درخصوص وضعیت رونــد کنترل و مهار بیماری در 
کشــور، اجرای پروتکل های بهداشتی و نظارت و اعمال 

محدودیت ها در این زمینه ارائه کردند.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی ریاست جمهوری، 
در این جلســه رؤسای کمیته های تخصصی ستاد ملی 

مقابله با کرونا به ریاست رئیس جمهور مقرر شد با توجه 
به تعطیــلات پیش رو در ۱۴ و ۱۵ خــرداد، و کنترل 
بیشتر بیماری، تردد بین استانی از ساعت ۱۲ سه شنبه 
۱۱ خرداد تا ساعت ۱۲ ظهر دوشنبه ۱۷ خرداد ممنوع 

شود.
آقای روحانی رئیس جمهور در این جلســه با بیان 
اینکه خوشــبختانه با مراعات پروتکل های بهداشتی و 

اعمال نظارت ها و همه تلاش های انجام شده در مسیر 
مقابله با کرونا و مهار موج چهارم، کشــور در شــرایط 
باثباتی از نظــر بیماری قرار گرفتــه و از پیک چهارم 
عبور کرده ایم، تاکید کــرد: همچنان باید رعایت نکات 
بهداشتی در دســتور کار باشد و بهبود شرایط نباید به 
عادی انگاری و نادیده گرفتن دستورالعمل ها منجر شود 

تا دوباره با موج جدیدی از بیماری مواجه نشویم.
 گزارش اخیر سازمان جهانی بهداشت 
)WHO( حاکی از آن است که موارد جدید 
ابتلا به کروناویروس در جهان کاهش ۱۴ 

درصدی داشته است. 
بــه گزارش خبرگــزاری ایســنا، گزارش 
ســازمان جهانی بهداشت نشــان می دهد: در 

هفته منتهی به روز ۲۳ ماه جاری میلادی )ماه مه( ۴.۱ میلیون مورد جدید 
ابتلا به کروناویروس در جهان گزارش شــده که نســبت به هفته قبل از آن، 

کاهش ۱۴ درصدی داشته است. 
همچنیــن طبق گزارش این ســازمان، ۸۴ هزار مــورد جدید فوتی در 
جهان ثبت شــده که نســبت به هفته قبل آن، کاهش دو درصدی داشــته 
است. بیشــترین کاهش موارد جدید ابتلا و فوت ناشــی از کروناویروس در 
منطقه اروپا بوده که پیک اخیر را پشت سرگذاشتند هرچند، سازمان جهانی 
بهداشت هشــدار داده است که در مجموع آمار مبتلایان جدید همچنان در 

سراسر جهان بالاست.
در گزارش این سازمان آمده است: به رغم روند کاهشی در جهان طی چهار 
هفته گذشــته، میزان موارد ابتلا به کووید-۱۹ و مرگ و میر همچنان بالاست 

و افزایش قابل توجهی در بسیاری از کشورهای جهان مشاهده شده است.

کاهش۱۴درصدی
مواردجدید
ابتلابهکرونا

جهان

بر اثر وقوع طوفان شــدید در شرق 
هند ده ها هزار خانه تخریب شده است.

به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان به 
نقل از رویترز، این طوفان شــدید همچنین 
به تعطیلی فرودگاه کلکته، بزرگترین فرودگاه 

منطقه منجر شد.
به گفتــه مقامات هندی، طوفان یاس که بنــگلادش را نیز تحت تاثیر 
قرار داد، با وزش بادهایی با ســرعت تا ۱۴0 کیلومتر در ســاعت همراه بود و 

بیش از یک میلیون نفر از این مناطق تخلیه شده اند.
رسانه ها تصاویری از دریای طوفانی، وزش باد شدید و باران های سیل آسا 

در ایالت ادیشا را منتشر کردند.
وزیر دولت ایالتی بنگال غربی، با اشاره به جاری شدن سیل جزیره ساغر 
در خلیــج بنگال و همچنین تفریحگاه ســاحلی دیگا گفت: هرگز همچنین 
اوضاعی ندیده بودم. همه جا سیل جاری شده است و ارتباط روستاها با سایر 

نقاط قطع شده است.
موج شــیوع کرونا در هند، آمادگی برای طوفان را دشــوار کرده است. 
مقامات ادیشا گفتند تست های تشخیصی، واکسیناسیون و ویزیت در منازل 

را در سه منطقه ای که طوفان از آنها عبور کرد، متوقف کرده اند.
هفته گذشته نیز طوفان توکتای به تخلیه گسترده در ساحل غربی هند 

منجر شده بود.

تخریب
هزارانخانه
براثرطوفان

هند

کارخانه لبنیات »وارنا« با اقدامات دستگاه قضایی به چرخه تولید بازگشت
آییــن بهره برداری از کارخانه شــیر وارنا تحت 
نظارت اداره تصفیه و ورشکستگی دادگستری استان 

تهران برگزار شد.
به گــزارش خبرگزاری میــزان، آیین بهره بــرداری از 
کارخانه شــیر وارنا تحت نظارت اداره تصفیه و ورشکستگی 
دادگســتری اســتان تهران با حضور رئیس کل دادگستری 
استان تهران و سایر مسئولان شهرستان ورامین برگزار شد.
این کارخانه کــه به دلیل معوقات بانکــی و بدهی به 
اشخاص حقیقی و حقوقی دچار مشکل و در پی آن تعطیل 

شده بود، با اقدامات قضایی انجام شده، به تولید بازگشت.
مدیر اجرایی کارخانه وارنا در این آیین ضمن قدردانی 
از مســئولان قضایی برای جلوگیری از تعطیلی همیشگی 
وارنا گفت: مجموعه وارنا در ســال ۸۶ بنا نهاده شــد و کار 
به بهترین شــکل ممکن پیش می رفت، اما با مشکل مواجه 

شدیم.
وی افــزود: اکنون در فاز اول بــا دریافت روزانه ۱۵ تن 
شــیر آغاز خواهیم کرد و ســپس برای افزایش تولید اقدام 

خواهد شد.
دانیــال توکلی، فرزند بنیانگذار کارخانه وارنا با تقدیر از 
اقدامات قوه قضائیه در راســتای احیای این واحد تولیدی 
گفت: اقدامات قوه قضائیه سبب شد تا جلوی بانک هایی که 

کمر به نابودی این کارخانه بسته بودند، گرفته شود.
امام جمعه شهرســتان ورامین هم با اشاره به اقدامات 
دســتگاه قضایی برای احیای ایــن واحد تولیدی گفت: اگر 
واحد های مختلف این مجموعه فعال شود تا هزار نفر نیروی 

کار می تواند در این مجموعه کار کنند.
حجت الاسلام محمودی با بیان اینکه وارنا برند ورامین 
اســت، برای آینده این واحــد تولیدی و توســعه آن ابراز 

امیدواری کرد.
  برگزاری83 جلسه موثر در جهت احیا

 و بازگشت به تولید »وارنا«
رئیس اداره تصفیه و امور ورشکستگی دادگستری استان 
تهران نیز اظهارداشــت: کارخانه شیر وارنا که از سال ۸۶ به 
بهره برداری رســیده بود و با وجــود فعالیت ۶00 کارگر در 

اواخر سال ۹۶ و سال ۹۷ تعطیل شده بود.
بابک ترکی افزود: اموال توقیف شــده با مبلغی بالغ بر 
۲۴0 میلیارد تومان به شــخصی واگذار شده بود که اهلیت 
و مدیریت کارخانه را نداشــت. با پیگیری مســتمر و ورود 
دستگاه قضایی در سال ۹۹ امتیاز این کارخانه از بانک خلع 

ید و انتقال مدیریت کارخانه انجام شد.
ترکی خاطر نشان کرد: کار گروهی در اداره امور تصفیه 
و ورشکستگی قوه قضائیه تشــکیل شد و طی پیشنهادی 
ابراز شد که کارخانه به اشخاص دیگری برای سرمایه گذاری 
واگذار نشــود و تصمیم بر این شــد تا توسط مالکین قبلی 

کارخانه احیا و بازگشت به تولید انجام شود.
وی ادامه داد: در حال حاضر ۱۱۵ نفر کارگر مشغول به 
فعالیت در این کارخانه هستند و ۸۳ جلسه موثر در جهت 
احیا و بازگشت به تولید این واحد صنعتی لبنی برگزار شد.

»وارنا« با حکم ورشکستگی
 در اختیار دادگستری استان تهران قرار گرفت 

رئیس کل دادگســتری اســتان تهران نیز در این آیین 

گفت: قطعا ایــن واحد تولیدی با توجه به مشــکلاتی که 
حادث شــد حدود یک دهه متوقف گردید و خسارات قابل 
توجهی را ایجاد و تحمیل کرد که متوجه شهرستان ورامین، 

اشتغال و تولید شد.
محمدجواد حشــمتی مهــذب خاطرنشــان کرد: این 
کارخانه با حکم ورشکســتگی در اختیار دادگستری استان 
تهران قرار گرفت و با تلاش شــبانه روزی موانع مســیر این 
واحد تولیدی رفع شــد، الان در وضعیت ممتازی قرار دارد 

و اجازه نخواهیم داد که این کارخانه با مشکل مواجه شود.
 بهره های بانکی به نفع تولید نیست

حشمتی افزود: ســودی که بانک ها برای بخش تولید 
می گیرند واقعا فاجعه اســت و باید ضابطه جدی وضع شود 
تا بهره تولید به حداقل برسد.بهره های بانکی در کشور برای 
تولید اصلا به صلاح نیست. باید تولید را مورد حمایت جدی 
قرار دهیم. متاســفانه در بدنه های کارشناسی فاجعه اتفاق 
می افتــد و واقعا باید تولید نجات پیدا کند و به کمک تولید 

رفت.

رئیس پژوهشــکده بیماری های گوارش و کبد دانشــگاه علوم 
پزشــکی تهران از افزایش ۵/۵ برابری تعداد افراد چاق و دو برابر 
شدن مرگ های زودرس ناشی از بیماری های مرتبط با چاقی در ایران 

در چند دهه گذشته خبر داد.
بــه گزارش خبرگزاری ایرنا، رضا ملک زاده با بیان اینکه روند پرخوری و 
بی تحرکی در کشور نگران کننده است، افزود: بی تحرکی حتی در روستاهای 

ایران افزایش چشمگیر یافته است.
ملک زاده با اشاره به وضعیت شیوع چاقی و اضافه وزن در ایران و ضمن 
نگران کننــده خواندن روند آن گفت: در حال حاضــر ۷0 درصد ایرانیان به 
چاقی یا اضافه وزن، )۴۷ درصد اضافه وزن و ۲۳ درصد چاقی( مبتلا هستند 
و ۴.۵ درصد جمعیت کشور نیز چاقی مفرط )مرضی( دارند. شمار افراد چاق 
در ایران از ســال ۱۹۸0/ ۱۳۵۹ تا کنون ۵/۵ برابر و تعداد افراد دارای اضافه 

وزن ۳.۵ برابر شده است.
وی تاکید کرد: عمده ترین علت این میزان از رشد چاقی در ایران همانند 
بسیاری از کشــورهای درحال توسعه، رژیم غذایی ناســالم، پرخوری و کم 
تحرکی اســت. میزان مصرف کالری روزانه ایرانی ها در دو دهه گذشته از ۲ 
هزار به ۳ هزار کالری رســیده و این درحالی است که ۹0 درصد ایرانیان )هر 
دو جنس( فعالیت فیزیکی کافی ندارند. ســهم زنان در کم تحرکی بیشتر از 
مردان اســت. این روند نگران کننده در ایران به گونه ای است که کم تحرکی 

حتی در روستاها نیز به طور چشمگیری افزایش یافته است.
 روند نگران کننده اضافه وزن و چاقی در نوجوانان ایرانی

رئیس انجمــن متخصصین گوارش و کبد ایــران درخصوص رتبه اضافه 
وزن و چاقی ایرانیان در جهان اظهارداشــت: بر اســاس آخرین رتبه بندی 
جهانی چاقی و اضافه وزن )۱۹۷۵- ۲0۱۶(، رتبه جهانی چاقی مردان و زنان 
بزرگســال ایرانی به ترتیب ۸۷ و ۴۱ است. همچنین میزان شیوع چاقی در 

مردان بزرگسال ایرانی ۲0 درصد و در زنان ایرانی ۳۴ درصد است.
ملک زاده افزود: در حال حاضر شاهد افزایش بیش از ۲0 درصدی شیوع 
»اضافه وزن« در بین نوجوانان ایرانی نســبت به چهار دهه گذشته هستیم. 
رتبه اضافه وزن دختران و پســران ۱۹ سال ایرانی با صعود ۲۸ و ۲۴ پله ای، 
از رتبه ۹۶ و ۱0۵ به رتبه های ۶۸ و ۸۱ رسیده است. همچنین شیوع اضافه 
وزن در دختران از ۶ درصد به بیش از ۲۶ درصد و در پســران از ســه درصد 
به ۲۴ رسیده است. در رتبه بندی جهانی چاقی هم، دختران ۱۹ سال ایرانی 
دارای رتبه ۵۵ و پســران در رتبه ۷۴ هســتند و به ترتیــب ۴۳ و ۳۹ پله، 
وضعیت چاقی نوجوان ایران در چهار دهه گذشــته، بدتر شده است. در حال 
حاضر میزان شیوع چاقی در بین دختران نوجوان ایرانی ۹ درصد و پسران ۷ 

درصد است که در مجموع این روند، نگران کننده است.

رئیس پژوهشکده بیماری های گوارش و کبد:
تعداد افراد چاق در ایران

 ۵/۵ برابر شده است
سومین جلســه دادگاه رســیدگی به اتهامات 
»حسن میرکاظمی« معروف به »حسن رعیت« و ۲۱ 
متهم دیگر پرونده در شــعبه ۵ دادگاه کیفری یک 

استان تهران به ریاست قاضی بابایی برگزار شد.
به گزارش خبرگزاری میزان،در ابتدای جلســه دادگاه، 
حسن رعیت با اعلام قاضی در جایگاه قرار گرفت و اتهامات 
نامبرده توســط قاضی مجدداً قرائت و به وی تفهیم شــد. 
رعیت با بیان اینکه اتهامات مذکور را قبول ندارم مدعی شد 
در زندگی ام به هیچ کســی رشوه نداده ام و اتهام اخلال در 

نظام اقتصادی را نیز قبول ندارم.
در ادامه جلســه دادگاه، قاضی بابایی از مصادیق اتهام 
اخــلال در نظام اقتصادی کشــور را که به حســن رعیت 
منتسب شــده دریافت ۶۷ میلیون یورو تسهیلات ارزی از 
بانک صادرات شعبه ۴0۶0 گرگان و واریز آن به یک حساب 
صوری بدون واردات کالا به کشــور دانست که رعیت متهم 
ردیف اول پرونده مدعی شــد در زمان دریافت تســهیلات 
ارزی مورد اشاره ارائه برگ ســبز گمرکی ضرورت نداشته 
اســت. این ادعای رعیت توسط جعفرزاده نماینده دادستان 

رد شد.
رعیت در ارتباط با تاسیس ۴۴ شرکت صوری نیز گفت: 
۵0 درصد این شرکت ها کاری انجام نمی دادند که بخواهند 
صوری یا غیرصوری باشند! و مابقی شرکت ها نیز که فعالیت 
داشتند، مالیات پرداخت می کردند و فهرست بیمه کارکنان 
داشتند؛ این ادعای رعیت با واکنش نماینده دادستان مواجه 
شــد و جعفرزاده اعــلام کرد: چرا فهرســت بیمه کارکنان 
شرکت های مورد ادعای رعیت هیچ گاه به بازپرس ارائه نشد؟

دریافــت ۱۸۲ میلیــون دلار تســهیلات ارزی برای 
راه اندازی کارخانه فلز اردســتان و واردات ماشــین آلات 
مســتهلک برای این کارخانه، از موارد مطروحه در پرونده 
مزبور بود؛ رعیت در جلســه دادگاه ادعا کرد ۱۱0 میلیون 
دلار برای واردات ماشــین آلات کارخانه مورد اشاره هزینه 
شده است و شــرکت فولاد مبارکه متقاضی دریافت یکی 
از این ماشــین آلات بــود که در دنیا بی نظیر اســت! این 
ادعای رعیت نیز با واکنش نماینده دادســتان مواجه شد 
و جعفرزاده به رعیت متذکر شد مبالغ دریافتی از صندوق 
ذخیره ارزی، به جــای تجهیز کارخانه، صرف خرید ملک 
زعفرانیه و خرید ســهام شرکت دنیای فلز و خرید خودرو 

و فرش شده است.

موضوع دریافت ۱۶۱ میلیون دلار تســهیلات از بانک 
صنعت و معدن برای تاسیس و راه اندازی مجتمع فولاد درود 
ازنا که منتهی به واردات کالا و راه اندازی کارخانه نشــد، از 
دیگر موارد مطروحه در پرونده اتهامی حســن رعیت است؛ 
حســن رعیت متهم ردیف اول پرونده در جلسه دادگاه ادعا 
کرد که فقط ۶ ماه صرف واردات ماشین آلات این کارخانه 
از بندرعباس شده است که نماینده دادستان در این رابطه به 
رعیت متذکر شد که گزارش رسمی کارشناسی دادگستری 
تصریح دارد که ماشین آلات وارداتی مجتمع ازنا مستهلک 
بوده است. نماینده دادستان در این بخش به صوت موجود 
از اکبر طبری نیز اشــاره کرد که در آن سند طبری تاکید 

می کند »ازنا یک متروکه است که به بانک انداخته شد«.

نماینده دادســتان، در ادامه به مورد خط تولیدی نورد 
اشــاره کرد که رعیت بابت آن ۱۷۶ میلیون دلار تسهیلات 
دریافــت کرد در حالیکه راه اندازی این خط تولیدی مطابق 
برآورد هــا صرفــاً ۹۳ میلیون دلار نیاز داشــت و اوضاع به 
گونه ای پیش رفت که شرکت فولاد مبارکه وقتی بر آن شد 
تــا خط تولیدی مزبور را راه بیندازد، اعلام کرد: ۶0 میلیون 

دلار دیگر نیاز است!
طبق ردیابی هــای مالی، ۱۱.۸ میلیون یــورو از بانک 
مسکن شعبه خدامی توسط حسن رعیت دریافت شده و این 
مبلغ به حســاب بانک بابک زنجانی مستقر در مالزی واریز 
شده و رعیت در ایران معادل ریالی مبلغ مذکور را بدون وارد 
کردن کالایی دریافت کرده است؛ این موضوع نیز در جلسه 
دادگاه توسط قاضی مطرح شد که رعیت این اقدام را ناشی 
از گشــایش اعتبار بانک مسکن و توافق میان بانک مسکن 
و بابک زنجانی و باقر شعار دانست. نماینده دادستان درباره 
این موضوع خطاب به رعیت گفت: اگر مدعی هستید آقای 
شعار سر شما کلاه گذاشته چرا از وی به سبب کلاهبرداری 
و تضییع حقوق بیت المال شکایت نکردید؟! آیا این موضوع 
از آنجایی ناشی نمی شد که شما )رعیت( و آقای شعار یک 

مجموعه بودید و منافع مشترک داشتید؟
تاســیس ۴۴ شــرکت صوری به نام افراد بی بضاعت و 
دریافت تسهیلات به نام این افراد در ازای پرداخت ماهیانه 
۲00 هزار تومان به آنها از دیگر اتهامات حسن رعیت است 
که در جلسه دادگاه مطرح شد؛ رعیت بی بضاعت بودن این 
افراد را منکر شد و آنها را که اعضای هیئت مدیره شرکت های 

صوری تسهیلات گیرنده بودند، کارمندان خود دانست!

نماینده دادستان در سومین جلسه دادگاه:

مبالغ دریافتی از صندوق ذخیره ارزی توسط »حسن رعیت« صرف خرید ملک زعفرانیه و خودرو شد

ممنوعیت هرگونه مصاحبه یا آزمون برای نوآموزان پیش دبستانی و کلاس اولی ها

معاون بهداشت وزارت بهداشت از گردش مالی 
۲۵ هزار میلیارد تومانی صنعت دخانیات در کشور 
و ضرر ۱۴0 هزار میلیارد تومانی این صنعت به نظام 

سلامت خبر داد.
به گزارش وبدا، علیرضا رئیســی در نشســت خبری 
هفته ملی بــدون دخانیات )۴ تا ۱0 خرداد( گفت: صنعت 
دخانیات با گردش مالی ســالیانه ۲0 تــا ۲۵ هزار میلیارد 
تومان در ایران، ۴0 هزار میلیارد تومان هزینه مســتقیم و 
۷0 تا ۹0 هزار میلیارد تومان هزینه غیرمستقیم و سرجمع 
۱۴0 هزار میلیارد تومان هزینه سلامتی به کشور تحمیل 

می کند.
 دیوان عدالت اداری، مصوبه ممنوعیت واردات 

تنباکوهای معسل و معطر را اجرا کند
رئیســی افزود: از ســال ۹۶ تاکنون رای دیوان عدالت 
اداری مبنی بر ممنوعیت واردات تنباکو به کشور بر زمین 
مانده است و شاهدیم که مافیای دخانیات انواع تنباکوهای 
معســل و معطر که زیان های بسیار جدی به سلامت افراد 

تحمیل می کنند، را وارد کشور می کند.
وی تصریح کرد: تنباکوهای معسل و معطر ۷ هزار ماده 
شــیمایی ، ۷0 ماده ســرطان زا و ۴00 ماده سمی در خود 

دارند و تجارت این نوع مواد تجارت مرگ است.
معاون بهداشت وزارت بهداشت اظهارداشت: کرونا در 
یکسال و نیم گذشته ۳.۵ میلیون انسان را کشته است ولی 
دخانیات سالیانه ۸ میلیون انسان را در جهان به کام مرگ 

فرو می برد.
رئیسی افزود: در ایران حدود ۸ میلیون نفر مواد دخانی 
مصرف می کنند و سالیانه حدود ۵۵ هزار میلیارد نخ سیگار 
مصرف می شود. متاســفانه هم سن مصرف مواد دخانی از 
جمله قلیان کاهش یافته و هم شــاهد استقبال روزافزون 

بانوان از این مواد هستیم.
وی درخصوص فعالیت شــرکت های خارجی تولیدی 
مواد دخانی در ایران، گفت: شــرکت های کره ای، ژاپنی و 
انگلیســی و آمریکایی در ایران مشغول تولید مواد دخانی 
هستند. شــرکت های کره ای با تحریم از ایران خارج شدند 
ولی شــرکت تولید کننده مواد دخانی آنها در کشور فعال 
است. شرکت های آمریکایی در ایران اجازه فعالیت ندارند، 
ولی شــرکت B.A.T با همــکاری انگلیســی ها به صورت 
مشترک در ایران مواد دخانی تولید می کنند. شرکت ژاپنی 

G.P.I در ایران وینستون تولید می کند.
معاون بهداشت خاطرنشان کرد: در فیلم ها و سریال ها 

بــا وجود ممنوعیت تبلیغ مصرف مــواد دخانی این کار به 
راحتی انجام می شــود و قهرمانان فیلم هــا در حال تفکر، 

مطالعه، افسردگی و... سیگار می کشند.
 ضعف در اخذ مالیات از تولید کنندگان سیگار

رئیســی ادامــه داد: یکــی از شــناخته شــده ترین 
راه های کاهش مصرف سیگار در کشــورها اخذ مالیات از 
تولید کنندگان اســت، اما در ایران از قیمت درب کارخانه 
مالیات اخذ می شود نه قیمت عرضه مواد دخانی. به عنوان 
مثال قیمت درب کارخانه ســیگار وینســتون ۶۶0 تومان 
است، قیمت روی جلد ۱۲ هزار تومان و قیمت فروش ۱۸ 
هزار تومان ولی از قیمت ۶۶0 تومان درب کارخانه مالیات 

می گیریم.
وی با اشــاره به اینکه از سال ۹۷ تاکنون ریالی از این 
مالیات که قرار بود به وزارت خانه های بهداشــت و ورزش 
تعلق گیرد به بخش ســلامت نرسیده است، گفت: مالیات 
ســالیانه مواد دخانی بر اساس قیمت درب کارخانه ۶ هزار 
میلیارد تومان است که در واقع باید ۱۸ هزار میلیارد تومان 

بر اساس قیمت فروش به مردم باشد.
معاون بهداشت وزارت بهداشت، فروش سیگار نخی به 
دانش آموزان و افراد زیر ۱۸ ســال را غیرقانونی دانســت و 

بیان داشت: متاسفانه دکه های فروش، مقابل مدارس اقدام 
به این کار غیرقانونی می کنند.

رئیســی با تشکر از دادستانی کل کشور به خاطر ابلاغ 
حکم و اجرای دستور جمع آوری قلیان سراها گفت: در سال 
۹۸ بالــغ بر ۲۲ هزار واحد صنفی عرضه قلیان در کشــور 
فعالیت می کردند که اکنــون این تعداد به دو هزار و ۹00 

واحد رسیده است.
وی آمار توسعه صنعت دخانیات را چنین اعلام کرد: در 
سال ۹۴ واحدهای تولیدکننده دخانیات در کشور ۷ واحد 
بود که در ســال ۹۹ به ۲۳ واحد یعنی رشد چهار برابری 
رســیده است. در هیچ صنعتی شاهد رشد چهار برابری در 
این بازه زمانی نبوده ایم. همچنین تعداد واحدهای تولیدی 
تنباکو و قلیان در ســال ۹۴ بالغ بر ۱۵ واحد بود که اکنون 

به ۳۹ واحد افزایش یافته است.
معاون وزیر بهداشــت افزود: به ما می گویند به تولید 
مواد دخانی کاری نداشــته باشــید بروید به مردم بگویید 
سیگار و قلیان نکشند. این حرف مثل این است که بگوییم 
به تولید مواد مخدر کاری نداشته باشید بلکه جلوی مصرف 
آن را بگیرید! زیرا مــواد دخانی هم مثل مواد مخدر برای 

سلامتی انسان ها ضرر دارد.

با وجود تحریم های همه جانبه

شرکت های کره ای، ژاپنی، انگلیسی و آمریکایی در ایران مشغول تولید مواد دخانی هستند!

از  مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت 
رکوردشکنی تزریق واکسن کرونا در کشور با تزریق ۱8۴ هزار 

دُز در یک روز خبر داد.
به گزارش وبدا، براساس اطلاعیه این مرکز، تا کنون دو میلیون و 
۸۴۴ هزار و ۶۳۹ نفر دُز اول واکسن کرونا و ۴۸۵ هزار و ۶۷0 نفر نیز 
دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور 

به سه میلیون و ۳۳0 هزار و ۳0۹ دُز رسید.
از ۴ تا ۵ خرداد ۱۴00 و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، 
۱0 هزار و ۴۶۸ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد 
که هزار و ۵0۴ نفر از آنها بستری شدند و همچنین مجموع بیماران 

کووید۱۹ در کشور به دو میلیون و ۸۶۵ هزار و ۸۶۴ نفر رسید.
متاسفانه در طول این مدت، ۱۶۳ بیمار کووید۱۹ جان خود را از 
دســت دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۷۹ هزار و ۲۱۹ 
نفر رسید. خوشــبختانه تا کنون دو میلیون ۳۷۹ هزار و ۱۳۹ نفر از 

بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند.
همچنیــن چهار هزار و ۵۸۷ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در 
بخش های مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند و 
تا کنون ۱۹ میلیون و ۳0۷ هزار و ۵۴۴ آزمایش تشخیص کووید۱۹ 

در کشور انجام شده است.
در حال حاضر ۸ شــهر کشــور در وضعیت قرمز، ۲۳۳ شهر در 

وضعیت نارنجی، ۲0۷ شهر در وضعیت زرد قرار دارند.«

رکوردشکنی واکسیناسیون با تزریق ۱8۴ هزار دُز در یک روز

تعداد فوتی های روزانه کرونا 
به 163 نفر کاهش یافت

مدیرکل دفتر فناوری اطلاعات و ارتباطــات وزارت آموزش و 
پرورش جزئیات و نحوه دریافت کارنامه الکترونیکی دانش آموزان را 

تشریح کرد.
محمود حبیبی به ایســنا گفت: ارائه کارنامــه به صورت الکترونیکی در 
ایــن ترم تحصیلی برای همه مقاطع تحصیلی صورت می پذیرد و منحصر به 
پایه تحصیلی خاصی نیست. به این ترتیب پایه هایی که آزمون هایشان زودتر 
تمام می شــود زودتر اقدام به ورود نمرات می کنند، به عنوان مثال ارزشیابی 
پایه های ابتدایی زودتر به اتمام می رسد و دانش آموزان می توانند کارنامه خود 

را زودتر دریافت کنند.
حبیبــی با بیان اینکه به محض اینکه معلمان مدارس، ورود اطلاعات به 
ســامانه سیدا را انجام دهند ۲۴ ساعت بعد از آن کارنامه فعال می شود و در 
اختیار دانش آموزان قرار می گیرد، درباره نحوه ورود و دسترسی دانش آموزان 
به کارنامه اظهارداشــت: ما در ترم تحصیلی قبل هم ارائه کارنامه به صورت 
الکترونیکی را به صورت آزمایشی اجرا کرده بودیم و بسیاری از دانش آموزان 
نام کاربری و رمز عبور ورود به درگاه پادا به نشانیhttps://pada.medu.ir را در 
اختیار دارند و با همان دسترسی که از قبل برای درگاه پادا داشتند می توانند 
مراجعه کنند، اما در صورتی که به نام کاربری و رمز عبور ورود به درگاه پادا 
دسترسی نداشتند نیازی به مراجعه حضوری به مدرسه نیست و از طریق شاد 
یا مکانیســم های ارتباطی دیگری که با مدرسه دارند باید نسبت به اخذ آن 
اقدام کنند. وی افزود: دریافت الکترونیکی کارنامه هیچ پیش نیاز و شــرطی 
ندارد و فقط با دریافت نام کاربری و رمز عبور ورود به درگاه پادا از مدرســه، 
امکان پذیر خواهد بود که همان طور که گفته شد بسیاری از دانش آموزان هم 

این رمز را در اختیار دارند.

نحوه دریافت »کارنامه الکترونیکی« دانش آموزان 
اعلام شد

معاون آمــوزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش 
گفت: برگــزاری هرگونه مصاحبه یــا آزمون برای 
نوآمــوزان پیش دبســتانی و کلاس اولی ها در همه 
مدارس دولتی و غیردولتی در زمان پذیرش و ثبت نام 

ممنوع است.
به گزارش مرکز اطلاع رســانی وزارت آموزش و پرورش، 
رضوان حکیم زاده در گردهمایی مشــترک اعضای شورای 
معاونان و مدیران کل آموزش و پرورش استان ها، از راه اندازی 
سامانه الکترونیکی ثبت نام خبرداد و افزود: راه اندازی سامانه 

الکترونیکــی ثبت نام، افزایش ســرمایه اجتماعی آموزش و 
پرورش را به دنبال خواهد داشت.

حکیم زاده بــر ثبت نام در موعد مقــرر تأکید و اضافه 
کرد: علیرغم وجود این ســامانه، در صورت ضرورت ثبت نام 
به شــیوه حضوری در مناطق محروم و کم برخوردار و فاقد 
زیرســاخت های اینترنتی، تأکید می شود برای پیشگیری از 
ازدحــام خانواده هــا و دانش آموزان، از سیســتم نوبت دهی 
استفاده شود. وی ادامه داد: در راستای رعایت اصول تربیتی 
و اهمیت حفــظ اعتماد به نفس کــودکان در آغاز ورود به 

مدرســه؛ برگزاری هرگونه مصاحبه یا آزمون برای نوآموزان 
پیش دبســتانی و کلاس اولی ها در همــه مدارس دولتی و 

غیر دولتی در زمان پذیرش و ثبت نام ممنوع است.
معاون آموزش ابتدایی، اظهارداشــت: ثبت نام اولیه پایه 
اول ابتدایــی از اول خردادماه و به صورت حضوری در حال 
انجام اســت، البته بعد از مراجعه دانش آموزان به پایگاه های 

سنجش در بدو ورود، ثبت نام آنها قطعی خواهد شد.
حکیم زاده گفت: در راســتای اطلاع رســانی و افزایش 
آمادگــی خانواده هــا و دانش آموزان، موقعیــت جغرافیایی 

مدارس، جنســیت، دوره تحصیلی و نوع امکانات مدرسه از 
طریق شبکه شــاد و پورتال های خبری استانی و منطقه ای، 

اطلاع رسانی می شود.
وی از افزایش آمار دانش آموزان در سال تحصیلی جاری 
نسبت به سال گذشــته، خبر داد و افزود: در سال تحصیلی 
جاری، در پایه اول ابتدایی، کاهش ثبت نام داشتیم که ناشی 
از خودداری برخــی از خانواده ها از ثبت نام فرزندشــان در 
مدرسه در شرایط کرونایی اســت که این امری نامطلوب و 

اجحاف در حق فرزندان است.

شهردار تهران در آیین افتتاح مجموعه تاریخی و 
گردشگری رازی گفت: ری یکی از نقاط عطف تاریخ 
اســت که در خارج از ایران بیشتر شناخته شده و در 

داخل کشور کمتر به آن پرداخته شده است.
به گزارش پایگاه خبری شــهر، پیروز حناچی در آیین 
افتتاح مجموعه تاریخی و گردشــگری رازی در منطقه ۲0 
افزود: ری قبل از قرن هفتم کلانشــهر ایــران بود و قبل از 
حمله مغول جمعیتی حدود ۷00 هزار نفر داشت از آن شهر 

عظیم آثار زیادی باقی نمانده است.
حناچی اظهارداشت: دژ رشــکان، آتشکده های برجای 
مانده از دوره ساسانی و چشمه علی به عنوان عنصر طبیعی 
بــا بیش از ۶ هزار ســال قدمت، برج طغــرل و دیواره ای از 
حرم حضرت عبدالعظیم با خطــوط کوفی از مهم ترین آثار 

باقیمانده از ری هستند.
وی با بیان اینکه ســه لایه تمدنــی زیر ری وجود دارد، 
ادامه داد: در طرح جامع تهران، منطقه ری از چشــمه علی 
تا حرم عبدالعظیم به عنوان محور فرهنگی تاریخی شناخته 
شــده و طرح های موضوعی و موضعی در آن تعریف شــده 

است.
شــهردار تهران درباره این طرح ها توضیــح داد: طرح 
چشــمه علی را دو هفته پیش در کمیســیون ماده پنج به 
تصویب رســاندیم که متضمن حفظ ارزش های این چشمه 
اســت. ســاماندهی ابن بابویه با همکاری اوقاف را در دست 
تعقیــب داریم. همچنین ســیمان ری را از دولت گرفتیم و 

تبدیل به مجموعه فرهنگی و موزه صنعت خواهد شد.

حناچی گفت: همچنین مجموعه تاریخی و گردشگری 
رازی و میدانگاه خورشید نیز بخش دیگری از ماموریت طرح 
جامــع برای ری خواهد بود. علاوه براین دو خط مترو به ری 
آوردیــم و ادامه خط ۶ نیز در این محــدوده به بهره برداری 
می رســد که امکان دسترسی به حمل ونقل عمومی قطعا در 

توسعه ری نقش موثری خواهد داشت.

تسریع روند عملیات ساخت مجموعه رازی 
در دوره پنجم مدیریت شهری

همچنیــن در این مراســم ، معاون فنــی و عمرانی 
شــهرداری تهران گفــت: مجموعــه رازی در زمینی به 
مساحت چهار هکتار احداث شــده است. این مجموعه، 
فضایی بیش از ۳۱ هزار متر مربع با چهار ســالن وسیع 

دارد. مجموعــه رازی نخســتین مجموعــه تاریخــی-
گردشگری شــهرداری تهران است. از دهه هفتاد زمزمه 
احداث این پروژه آغاز شــد اما با سرعت پایینی حرکت 
کرد. زمانی که معاونت فنی و عمرانی شهرداری تهران در 
ســال ۱۳۸۹ این پروژه را به دست گرفت، کار به خوبی 

پیش رفت اما متناسب با سرعت و برنامه نبود.
صفا صبوری دیلمی با تأکید بر اینکه هزینه مفصلی 
برای پروژه رازی انجام شده است، افزود: باتوجه به اینکه 
پروژه رازی در طول سالیان ساخته شده، هزینه پروژه را 
بــه قیمت امروز برآورد کرده ایــم. بیش از یکهزار و ۷00 
میلیــارد تومــان ارزش مجموعه رازی بــه قیمت امروز 
است. مجموعه رازی یکی از کم نظیرترین مجموعه های 
تاریخی-گردشــگری اســت. این پروژه دارای فضاهای 
متعدد از جمله مــوزه، کتابخانه، آمفی تئاتر روباز، چهار 
ســالن همایش با ظرفیت ۱00 نفر تا ۹00، گالری های 
متعدد و... اســت. مهم ترین فضایی که در مجموعه رازی 
وجود دارد، یک سایت کاوش تاریخی است. فاصله میان 
مجموعــه رازی تا دیوار محوطه برج تاریخی طغرل، یک 
فضای کاوش بکر و طبیعی است. شهرداری درحال رایزنی 
با سازمان میراث فرهنگی است تا کاوش تاریخی در این 

منطقه آغاز شود.
وی ادامه داد: امید اســت که ایــن فضا کمک کند 
تا کمبود ســرانه های منطقه ۲0 و شهرری جبران شود. 
کارکــرد این فضا محلی و منطقه ای نیســت و متعلق به 

تمامی شهروندان تهرانی است.

با حضور شهردارتهران

مجموعه تاریخی و گردشگری رازی در شهرری افتتاح شد


